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Na začátku května byla zahájena stavba víceúčelového hřiště u základní ško-
ly, jejíž součástí je víceúčelové hřiště (hřiště s umělým povrchem doplněné o-
plocením a osvětlením, sprinterská dráha a doskočiště), dále pak střídačka v
podobě zpevněné plochy s dřevěným altánem vybaveným lavičkami a stoly.
Vše je doplněno nářaďovnou, která vznikne úpravou místnosti skladu v zá-
kladní škole. Předpokládané dokončení této stavby je konec srpna.

Na celý projekt je čerpána dotace z Ministerstva pro místní rozvoj ve výši
3,3 milionu Kč.

Rádi bychom touto cestou poprosili o trpělivost, pochopení a toleranci
zvýšeného hluku a dopravy v přilehlých lokalitách základní školy souvise-
jících s právě probíhající stavbou hřiště.

Klienti Domova Kamélie Křižanov jsou v Osové Bítýšce doma
Letos v lednu tomu bylo už 7 let, kdy Domov Kamélie Křižanov začal v
Osové Bítýšce provozovat sociální službu Domova pro osoby se zdravotním
postižením. Slouží k tomu nyní dva objekty, který byly v obci postaveny v
rámci procesu transforma-
ce zařízení, jehož zřizova-
telem je Kraj Vysočina.  „V
obou domácnostech žije
celkem 12 klientů, kteří se
na nové adrese rychle za-
bydleli a život v obci si po-
chvalují. Už by neměnili a
za to všem moc děkuji,“
říká ředitelka Domova
Kamélie Křižanov Silvie
Tomšíková. Přispívá k to-
mu nejen sehraný personál,
jenž vede klienty k samo-
statnosti a zároveň zajišťu-
je potřebnou péči, ale také spolupráce s obcí, která má na starost i opatrov-
nictví několika klientů. „Její vedení se nám snaží ve všem vyjít vstříc a po-
máhat.  Nejen sousedi, ale také ostatní obyvatelé obce jsou k nám velice las-
kaví. I díky tomu se klienti tady cítí opravdu doma,“ přibližuje vedoucí do-
mácností Jana Vaverková. Když je možnost, zúčastňují se klienti veřejných
akcí, kdy se v obcí stále něco děje, rádi mají také procházky po okolí. Vedle
bezproblémového bydlení, které zahrnuje i prostor určený pro denní aktivity,
si klienti pochvaluji možnost venkovního vyžití na zahradách, které jsou sou-
částí obou objektů a letos projdou úpravami.           Domov Kamélie Křižanov

V měsíci dubnu měla děvčata z pomponků opravdu nabitý
program. První duben strávila na jarních mini trzích, kde si
nachystala vyrábění pro děti. Hned druhý den pro nejstarší
skupinu Pomněnky následovala soutěž v Jindřichově
Hradci. Poté si děvčata udělala velikonoční soustředění v
hale, aby se připravila na další víkend na soutěž Czech dan-
ce tour v Brně, kam vyjely všechny 3 skupinky a dovezly
zlaté medaile. Poté byly Pomněnky na soutěži v Hradci
Králové a den na to všechny skupinky vystoupily na karne-
vale. Následující víkend byla děvčata opět na Czech dance
tour na Mistrovství Moravy a dovezla si dvě zlaté a jednu
stříbrnou medaili a postoupila tak na MČR do Litoměřic,
kde budou soutěžit 20. 5. 2023. 

Tým SPOLKU POMPONKY OSOVÁ BÍTÝŠKA

Stavba víceúčelového hřiště
u základní školy

Klienti Domova 
Kamélie Křižanov jsou 
v Osové Bítýšce doma

Nabitý duben u pomponků

V uplynulých týdnech proběhla kompletní oprava fasádní omítky 
na hasičské zbrojnici. 

Žáci společně s vedením obce a základní školy uctili památku padlých 
ve 2. světové válce.
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Veřejné projednávání vysokorychlostní trati

Pálení čarodějnic ve spolupráci 
s SDH Osová Bítýška

Vítání občánků narozených v roce 2023

V úterý 14. 5. 2024 proběhlo ve Fotbalovém a tenisovém 
areálu veřejné projednávání výstavby vysokorychlostní 
trati v naší oblasti.  Celý záměr představili zástupci Sprá-
vy železnic a projekční kanceláře AFRY. V první části 
prezentace byli všichni zúčastnění seznámeni s obecný-
mi informacemi týkajícími se vysokorychlostních tratí, 
provozu, rychlostí vlaků, ochranných pásem a také trasy 
napříč Českou republikou. 

V části navazující byla představena finální schválená 
varianta umístění trasy propojení stávající konvenční tra-
tě s tratí vysokorychlostní. Tato varianta byla v dlouhém 
procesu prověřování vybrána jako kompromisní pro naši 
i okolní obce. A přestože její podoba není ve všech smě-
rech zcela ideální, reflektuje nejvíce našich požadavků. V 

Pálení čarodějnic známé 
také jako filipojakubská 
nebo Valpuržina noc je 
lidový zvyk spojený s 
pálením ohňů. Naši před-
kové věřili, že tato noc je 
kouzelná a zapalovali 
ohně jako ochranu před 
létajícími čarodějnice-
mi. Popel z těchto ohňů 
pak měl zaručit zvýšení 
úrody.

Proto jsme se rozhodli 
přiblížit k této tradici a 
namísto pálení nevzhled-
né hromady postavit sice menší, ale zato tradičnější hranici z dřevěných polen, na 
jejímž vrcholu samozřejmě nesměla chybět čarodějnice. Stavění hranice se za krás-
ného slunečného počasí zúčastnilo celkem 13 zástupců SDH Osová Bítýška, Chasy 
Osová Bítýška a SK Osová Bítýška.

S ohledem na zpětný ohlas, zejména z řad účastníků akce, bychom rádi stavění 
hranice zavedli jako tradici i v následujících letech. Poděkování pak patří nejen 
všem zúčastněným, ale také panu Jiřímu Nohelovi za pomoc při přípravě dřeva na 
vatru.                                                                                              SDH Osová Bítýška

V neděli 12.05.2024 proběhlo ve Fotbalovém a tenisovém areálu vítání občánků na-
rozených v roce 2023. Pod vedením paní Mgr. Blanky Holubářové a Mgr. Martiny 
Večeřové zahájili slavnost básněmi a písněmi žáci a žákyně základní školy. Ve svém 
krátkém proslovu popřála starostka obce paní Mgr. Lenka Štěpánková všem hodně 
zdraví, rodinné pohody a také pevných nervů. Poté si rodiče z rukou kulturního 
výboru převzali od obce drobné dárky, vyfotografovali se u kolébky a podepsali se 
do pamětní knihy.  V samotném závěru obřadu pak bylo připraveno pro všechny 
zúčastněné drobné občerstvení.

Dětský karneval plný zábavy a barev
Letošní dětský karneval se konal v neděli 21. 4. 2024 od 14 hodin v Centru 
kultury, sportu a zájmových činností. Velmi nás potěšilo, že na něj dorazilo 
více než 150 dětí se svými rodiči a mnohdy i prarodiči.

O zábavu i soutěže se postaral jako každý rok DJ David Hammerský s 
manželkou Alicí. Každé dítě si mohlo zakoupit 1 lístek do tomboly + navíc 
ke slosovatelnému lístku dostalo ihned polštářek na vymalování, pitíčko a vi-
tamíny. Tombola byla opravdu bohatá, ve slosování bylo 60 hodnotných cen. 

Krásný kulturní zážitek přinesly jako již tradičně úspěšné holky z taneční 
skupinky Pomponky Osová Bítýška. Během celé akce byl pro děti k dispozi-
ci skákací hrad, malování na obličej i výtvarná dílnička. 

Za uskutečnění 
vydařené akce patří 
poděkování obci, 
ZŠ, štědrým spon-
zorům, DĚTEM, 
rodičům i všem dal-
ším návštěvníkům.  

 
Za Komunitní 

centrum Denisa 
Šustrová

Zápis do I. ročníku
Ve čtvrtek 11. dubna se v naší škole uskutečnil 
zápis dětí do 1. ročníku. Pro budoucí prvňáčky 
jsme letos připravili školu s Večerníčkem. Děti 
si prošly několik stanovišť s pohádkovými po-
stavami, kde plnily jednotlivé úkoly. Za odmě-
nu si pak odnesly domů na památku dárečky, 
které pro ně připravili učitelé a žáci naší školy.

Pro školní rok 2024/2025 se přihlásilo k zá-
pisu padesát tři dětí. Do prvních tříd nastoupí 
dvacet čtyři dětí z Osové Bítýšky, pět dětí z 
Ořechova, pět z Vlkova, čtyři děti z Březí, tři 
děti ze Záblatí, dvě děti z Heřmanova, dvě z 
Nové Vsi a po jednom dítěti z Brna, Březské-
ho, Dolních Heřmanic, Katova, Nových Sadů, 
Rozseče, Skřinářova a Velké Bíteše.

Vzhledem k vysokému počtu budoucích 
školáků budou děti rozděleny do dvou tříd. 
Pokud by bylo ve třídě dvacet tři a více žáků, 
budou při výuce některých předmětů (český ja-
zyk, matematika) rozděleni v rámci jedné třídy 
na dvě skupiny, které budou výuku absolvovat 
odděleně.

Všem zapsaným dětem a jejich rodičům 
přejeme krásné prožití prázdnin a těšíme se na 
shledanou v září.
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Ze zastupitelstva obce

Výpis z Usnesení č. 1/2024 ze zasedání Zastupitelstva obce Osová Bítýška, ko-
naného dne 17.01.2024
Zastupitelstvo obce určuje:  ● 1. Ověřovatele zápisu a zapisovatele
Zastupitelstvo obce schvaluje:  ● 2. Program ● 3. Rozpočtové opatření č. 9/2023
● 4. Žádost o pronájem pozemku p. č. 132/1 v k. ú. Osová Bítýška ● 5a. Nájemní
smlouvu E617-S-5090/2023 ● 6. Vytvoření dodatku č. 1 k Pachtovní smlouvě –
pozemek p. č. 3425 v k. ú. Osová Bítýška
Zastupitelstvo obce neschvaluje: ● 5b. Záměr pronájmu částí pozemků p. č. 99,
461, 614 v k. ú. Osová ● 9. Nabídku na zpracování turistické mapy katastru obce
Zastupitelstvo obce odkládá: ● 7. Žádost na propachtování pozemku p. č. 535 v
k. ú. Osová ● 8. Prosbu o zřízení věcného břemene k tíži části pozemku p. č. 3212
v k. ú. Osová Bítýška
Výpis z Usnesení č. 2/2024 ze zasedání Zastupitelstva obce Osová Bítýška, ko-
naného dne 02.02.2024
Zastupitelstvo obce určuje:  ● 1. Ověřovatele zápisu a zapisovatele
Zastupitelstvo obce schvaluje: ● 2. Program ● 3. Nájemní smlouvu na pozem-
ky p. č. 99 a 461 v k. ú. Osová ● 4. Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení slu-
žebnosti – pozemek p. č. 614 v k. ú. Osová ● 5. Nájemní smlouvu na obecní byt

y
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Hasiči – masopustní průvod
masek 2024

Modernizace učeben ZŠ

Měsíc Přistěhován Narození Odstěhování Úmrtí Celkem Stav
Leden 0 0 0 -1 -1 935
Únor 0 0 0 -1 -1 934
Březen 2 0 0 -1 1 935
Duben 4 2 0 0 6 941
Květen 0 0 -3 0 -3 938
Červen 3 0 0 -2 1 939
Červenec 0 1 -5 -1 -5 934
Srpen 2 0 -2 0 0 934
Září 1 1 0 -1 1 935
Říjen 2 1 -2 -1 0 935
Listopad 0 0 -2 0 -2 933
Prosinec 0 0 -1 -2 -3 930
Celkem 14 5 -15 -10 -6

Statistika pohybu obavatel

Masopustní původ masek patří k tradicím, které mají v naší obci své stálé místo. V ran-
ních hodinách v sobotu 3. února se do budovy Fotbalového a tenisového areálu zača-
ly scházet různé pohádkové a další postavy, aby se po vydatné snídani vypravily prů-
vodem po celé Osové Bítýšce a Záblatí za doprovodu dechové kapely Lesanka a ale-
gorického vozu pro případné „odpadlíky“. 

Obchůzku, jíž se nakonec účastnilo téměř čtyřicet masek, jsme měli naplánovanou
a rozdělenou do tří tras, na obědovou přestávku jsme se vrátili do budovy u hřiště, kde
jsme se všichni posilnili výtečnou zelňačkou a tradičním guláškem. Na konci dne jsme
měli v nohách více než 12 km. 

Rádi bychom poděkovali všem, kdo se s námi na průvodu masek podíleli, a i těm,
kdo si ho s námi užili, pohostili nás svými rozmanitými domácími dobrotami a přispě-
li třeba i jen drobnou částkou do kasičky.                                      SDH Osová Bítýška

V základní škole probíhaly o jarních prázdninách práce v rámci 2. etapy dotace přidě-
lené obci Osová Bítýška na modernizaci učeben. Během tohoto týdne byl nainstalo-
ván veškerý nábytek a značná část výukových pomůcek v učebnách robotiky, příro-
dovědy a školní družiny. 
Veškeré dodávky budou ještě pokračovat instalací IT techniky.

Fit pro život
Na konci ledna a na začátku února proběhly nejen pro maminky dvě velmi zajímavé
přednášky ze souboru Fit pro život, a to „Jak na výživu“ a „Jak na pohybovou aktivi-
tu“. Jak už názvy naznačují, obě přednášky se týkaly zdravého životního stylu.

Hlavní náplní přednášky o výživě byly nejen teoretické informace o energetické bi-
lanci, základních složkách stravy, makroživinách i mikroživinách a jejich funkcích 
v těle, ale také názorná ukázka, jak nastavit zdravý jídelníček či jídelníček při potřebě
zhubnout.

Při únorové přednášce o pohybu rozdělily přednášející Mgr. Veronika Kutílková 
a Mgr. Michaela Buchtová společný čas na dvě části. Na teoretickou část o druzích po-
hybových aktivit, o jejich využití v praxi, o tom, jak zlepšit kondici či redukovat tuk.
A na část praktickou, ve které se všech 17 účastníků potilo už od nácviku dechu, přes
zahřátí, rozcvičení až ke konečnému uvolnění. 

Obě přednášky byly velmi profesionálně připravené a naprosto splnily očekávání
všech účastníků, kteří by přivítali pokračování v podobě dlouhodobějšího kurzu
zdravého pohybu.
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  ze zastupitelstva obce

Výpis z Usnesení č. 6/2024 ze za-
sedání Zastupitelstva obce Osová 
Bítýška, konaného dne 24.04.2024

Zastupitelstvo obce určuje:  
1.  Ověřovatele zápisu a zapisovatele
Zastupitelstvo obce schvaluje: 
2.  Program
3.  Rozpočtové opatření č. 1/2024
4.  Nájemní smlouvu o nájmu po-

zemku p. č. 99 a 461 v k. ú. Osová 
5. Smlouvu o zřízení služebnosti – 

pozemek p. č. 4004 v k. ú. Osová 
Bítýška

6.  Smlouvu o webovém řešení
7.  Příkazní smlouvu č. 
 SML-24-0942
10.Memorandum o spolupráci SVaK 

Žďársko
Zastupitelstvo obce rozhodlo:
9.  Modernizovat telekomunikační 

infrastrukturu na optickou síť

průběhu této části prezentace byly přiblíženy specifikace 
tohoto typu trati, místa křížení cest, umístění mostních 
objektů a obslužných komunikací.

Součástí prezentace bylo také první veřejné seznáme-
ní s podobou již vznikajícího nádraží, které je významně 
ovlivněno možností budoucí výstavby propojení. 

V rámci závěrečné diskuse bylo položeno nejvíce do-
tazů právě k propojení obou tratí, podobě nádraží, jeho 
rozšiřování v případě stavby VRT, či velikosti parkovi-
ště. Díky těmto dotazům byl doplněn celkový obraz této 
stavby.

V tuto chvíli je pro občany dotčených obcí ideální 
možnost připomínkovat projekt a vznášet k němu dotazy, 
a to přes portál uložený na stránkách https://vrtky.cz. 

Školní rok je u konce, tudíž je čas na rekapitulaci našeho pomponkového roku. A že 
to byl velice vydařený rok. Začaly jsme ho s děvčaty z Berušek a Pomněnek jako už 
tradičně na srpnovém soustředění. 

V září pak bylo startem sezóny pro dvě nejmladší skupiny Princezny a Sluníčka. 
Na podzim a v zimě jsme vystupovaly na spoustě veřejných akcí a plesech. Poté 
začala část, kterou mají děvčata nejraději, tedy období soutěží. Na všech soutěžích 
si děvčata vytancovala krásná umístění. Zúčastnily jsme se tříkolové postupové sou-
těže Czech Dance Tour, kterou jsme si velmi oblíbily. Na této soutěži jsme na MČR 
získaly dvě zlaté a jednu stříbrnou medaili (Pomněnky – zlatá, Berušky – zlatá, 
Sluníčka byla ve stejné věkové kategorii jako Berušky a získala stříbrné medaile, 
naše dvě skupinky za sebou nechaly dalších 6 týmů. Poslední soutěží letošní sezóny 
byl Havlíčkobrodský střevíček. A poprvé jela soutěžit nejmladší skupinka Princez-
ny (od 4 do 6 let). Holčičky se zhostily svojí premiéry s velkou odvahou a grácií 
a získaly tak svoje první medaile. V Havlíčkově Brodě si i všechny další věkové 
skupinky vytančily zlaté medaile a porota naše holky ocenila několikrát potleskem 

pokračování na str. 15
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Na začátku května byla zahájena stavba víceúčelového hřiště u základní ško-
ly, jejíž součástí je víceúčelové hřiště (hřiště s umělým povrchem doplněné o-
plocením a osvětlením, sprinterská dráha a doskočiště), dále pak střídačka v
podobě zpevněné plochy s dřevěným altánem vybaveným lavičkami a stoly.
Vše je doplněno nářaďovnou, která vznikne úpravou místnosti skladu v zá-
kladní škole. Předpokládané dokončení této stavby je konec srpna.

Na celý projekt je čerpána dotace z Ministerstva pro místní rozvoj ve výši
3,3 milionu Kč.

Rádi bychom touto cestou poprosili o trpělivost, pochopení a toleranci
zvýšeného hluku a dopravy v přilehlých lokalitách základní školy souvise-
jících s právě probíhající stavbou hřiště.

Klienti Domova Kamélie Křižanov jsou v Osové Bítýšce doma
Letos v lednu tomu bylo už 7 let, kdy Domov Kamélie Křižanov začal v
Osové Bítýšce provozovat sociální službu Domova pro osoby se zdravotním
postižením. Slouží k tomu nyní dva objekty, který byly v obci postaveny v
rámci procesu transforma-
ce zařízení, jehož zřizova-
telem je Kraj Vysočina.  „V
obou domácnostech žije
celkem 12 klientů, kteří se
na nové adrese rychle za-
bydleli a život v obci si po-
chvalují. Už by neměnili a
za to všem moc děkuji,“
říká ředitelka Domova
Kamélie Křižanov Silvie
Tomšíková. Přispívá k to-
mu nejen sehraný personál,
jenž vede klienty k samo-
statnosti a zároveň zajišťu-
je potřebnou péči, ale také spolupráce s obcí, která má na starost i opatrov-
nictví několika klientů. „Její vedení se nám snaží ve všem vyjít vstříc a po-
máhat.  Nejen sousedi, ale také ostatní obyvatelé obce jsou k nám velice las-
kaví. I díky tomu se klienti tady cítí opravdu doma,“ přibližuje vedoucí do-
mácností Jana Vaverková. Když je možnost, zúčastňují se klienti veřejných
akcí, kdy se v obcí stále něco děje, rádi mají také procházky po okolí. Vedle
bezproblémového bydlení, které zahrnuje i prostor určený pro denní aktivity,
si klienti pochvaluji možnost venkovního vyžití na zahradách, které jsou sou-
částí obou objektů a letos projdou úpravami.           Domov Kamélie Křižanov

V měsíci dubnu měla děvčata z pomponků opravdu nabitý
program. První duben strávila na jarních mini trzích, kde si
nachystala vyrábění pro děti. Hned druhý den pro nejstarší
skupinu Pomněnky následovala soutěž v Jindřichově
Hradci. Poté si děvčata udělala velikonoční soustředění v
hale, aby se připravila na další víkend na soutěž Czech dan-
ce tour v Brně, kam vyjely všechny 3 skupinky a dovezly
zlaté medaile. Poté byly Pomněnky na soutěži v Hradci
Králové a den na to všechny skupinky vystoupily na karne-
vale. Následující víkend byla děvčata opět na Czech dance
tour na Mistrovství Moravy a dovezla si dvě zlaté a jednu
stříbrnou medaili a postoupila tak na MČR do Litoměřic,
kde budou soutěžit 20. 5. 2023. 

Tým SPOLKU POMPONKY OSOVÁ BÍTÝŠKA

Stavba víceúčelového hřiště
u základní školy

Klienti Domova 
Kamélie Křižanov jsou 
v Osové Bítýšce doma

Nabitý duben u pomponků

V uplynulých týdnech proběhla kompletní oprava fasádní omítky 
na hasičské zbrojnici. 

Žáci společně s vedením obce a základní školy uctili památku padlých 
ve 2. světové válce.
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Vážení spoluobčané,

Zhodnocení pomponkové sezony

jak už všichni určitě víte, v letošním 
roce slaví naše obec významné výročí 
- 760 let od první zmínky o naší obci. 
Nejvýznamnější část, a to oslavy, dny 
otevřených dveří a sraz rodáků, již pro-
běhly v květnu. My jsme však chtěli za-
nechat dalším generacím našich občanů 
památku, která by přesáhla nejen tento 
slavnostní rok, ale jak doufáme, tak nás 
všechny. Zanechali bychom tak společ-
ně něco hmatatelného, symbolického a 
zároveň užitečného.

Proto jsme se rozhodli společně vy-
sázet alej 30 stromů, která by lemovala 
nově zbudovanou cestu od opraveného 
rybníka k bývalé silnici I/37, jež bude 
po svém dokončení další cestou vhod-
nou pro procházky nás všech. 

Každý, kdo by měl zájem zapojit 
se do našeho projektu, a zachovat tak 
odkaz dalším generacím, může při-
spět na výsadbu stromů a následně se 
také zúčastnit výsadby, která s největší 
pravděpodobností proběhne na podzim 
letošního roku.

Každý jednotlivec či zapojená ro-
dina bude mít svůj zakoupený strom 
označený cedulkou se jménem a celá 

Výsledky voleb do Evropského 
parlamentu v Osové Bítýšce
Počet osob zapsaných do výpisu ze seznamu voličů:  729
Počet voličů, kterým byly vydány úřední obálky:  283
Počet platných hlasů:  278
POČTY HLASŮ PRO JEDNOTLIVÉ STRANY:
strana č. 2 - Liberální aliance nez. občanů  3 hlasy
strana č. 3 - SPD a Trikolora  8 hlasů
strana č. 6 - PRO – Jindřicha Rajchla  5 hlasů
strana č. 9 - PŘÍSAHA a MOTORISTÉ  35 hlasů
strana č. 12 - Strana zelených  4 hlasy
strana č. 13 - ČSSD  2 hlasy
strana č. 14 - ANO 2011  104 hlasů
strana č. 17 - SPOLU (ODS, KDU-ČSL, TOP 09)  59 hlasů
strana č. 19 - Svobodní  2 hlasy
strana č. 20 - Sociální demokracie  5 hlasů
strana č. 21 - Starostové a osobn. pro Evropu  16 hlasů
strana č. 22 - HLAS  3 hlasy
strana č. 23 - Česká pirátská strana  11 hlasů
strana č. 26 - STAČILO!, KSČM, SD-SN, ČSNS  21 hlasů

alej bude označena pamětní cedulí 
s připomínkou společné výsadby k 
760. výročí založení obce. 

Pro vyjádření zájmu vyplňte, prosím, 
dotazník, který vám bude doručen do 
emailových schránek, případně navštiv-
te obecní úřad, kde také dostanete bližší 
informace.

Děkujeme všem za zapojení do naší 
společné akce.

Mgr. Lenka Štěpánková, starostka
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Rekonstrukce křížeŠkolní výlet

Výlet mysliveckého kroužku

Školní besídka

Modernizace učeben

První pomoc do škol

Tradiční besídka ZŠ v Osové Bítýšce se v posledních letech přesunula z podzimní-
ho do jarního období, ale výběr programu a začátek nácviku jednotlivých vystou-
pení v čase spadaného listí zůstaly. Děti z prvního stupně se pod vedením svých 
třídních učitelek a za podpory rodičů i ostatních učitelů připravovaly zodpovědně 
a s chutí mnoho týdnů a nejednou vnesly do nácviku svoje nápady. A pak přišel 
konečně den, kdy mohli žáci svoje snažení zúročit, 18. duben 2024.

Sál Centra kultury, sportu a zájmových činností byl opět zaplněný do posledního 
místečka a po úvodních slovech pana ředitele začala vlastní produkce. Na progra-
mu se objevily tance na různé hudební žánry, cirkusové vystoupení, malí bubeníci, 
veršování, vtipy i pohádka.

Žáky přišli povzbudit nejen rodiče, prarodiče, sourozenci, ale i bývalí žáci naší 
školy a všichni ostatní, kteří byli již v minulých ročnících nadšeni z besídkové at-
mosféry a vynikajících vystoupení žáků.

Děkujeme za dobrovolné finanční prostředky, které se vybraly při vstupu do sálu. 
Částka bude použita především na část občerstvení žáků při besídce, na zakoupení 
odměn při Dětském dni a další podobné účely.

Pochvalu si zaslouží především všichni žáci, ale i učitelé, kteří s nimi program 
nacvičovali nebo přispěli jakkoli k jeho uskutečnění. Děkujeme i zaměstnancům 
školy a obce, kteří připravili celý prostor haly pro toto vystoupení, i sponzorům. 

Potlesk obecenstva byl pro všechny účinkující a ostatní, kteří se podíleli na reali-
zaci celé besídky, tou nejlepší odměnou a obrovskou motivací pro příště.

Ke konci března byla dokončením rekonstrukce družiny, přírodovědy a robotiky 
uzavřena druhá etapa modernizace učeben v základní škole. Tím byla zdárně za-
vršena celá akce, která začala již v srpnu loňského roku stavebními pracemi a po-
kračovala podzimní rekonstrukcí informatiky a chemie a fyziky. V současné době 
jsou připravovány podklady pro uzavření akce a podání žádosti o proplacení dotace.

Během jarních měsíců bylo upraveno nejbližší okolí rybníčka včetně zpevnění 
břehů. 

V rámci projektu První pomoc do škol 
zavítala do osmých ročníků ve dnech 
22. a 26. února pracovnice Českého 
červeného kříže. Tento projekt má za 
cíl poskytnout žákům základní znalosti 
v poskytování laické zdravotní první 
pomoci. Paní instruktorka s žáky zopa-
kovala základní znalosti o integrovaném 
záchranném systému a poskytla jim 
cenné rady, jak postupovat v konkrét-
ních situacích vyžadujících poskytnutí 
první pomoci.

V druhém termínu dne 23. dubna do-
jeli přímo ke škole členové hasičského 
záchranného sboru a rychlé záchranné 
služby se svými vozidly. Žákům ukázali 
vybavení vozů a popsali svoji práci.
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V neděli 28.1.2024 proběhl turnaj mladších přípravek za účasti 6 týmů, a to Velká Bíteš A + B, Březí, Křoví,
Osová Bítýška a Zbraslav. Hrálo se ve skupině každý s každým v hrací době 1x 10 minut. Po odehrání sku-
pin se hrálo o umístění, nejdříve dvě semifinále, ze kterého vzešli dva finalisté. Překvapivě to byly týmy
Osová Bítýška a Křoví. Domácí Osová Bítýška totiž v krásném dramatickém zápase s týmem Zbraslav roz-
hodla o postupu v penaltovém rozstřelu, kdy v základní hrací době zápas skončil 2:2. 

V druhém semifinále tým Křoví zaskočil družstvo Bíteš A, které ve skupině nepoznalo pocit prohry a vy-
hrálo všech pět zápasů. Křoví dalo na začátku zápasu dva rychlé góly a až do konce si svůj náskok udrželo. 

Finálové utkání mezi dru-
žstvy Osové Bítýška a Křoví
bylo dramatické až do posled-
ních minut, kdy dvě minuty
před koncem mužstvo Křoví
srovnalo na 2:2. Osovou
Bítýšku to však nepoznamena-
lo a mužstvo dokázalo minutu
před koncem potřetí skórovat.
Pár vteřin před koncem dokon-
ce ještě navýšili vedení a kone-
čným skóre 4:2 vyhráli celý
turnaj. 

Konečné pořadí: 1. Osová
Bítýška 2. Křoví  3. Bíteš A  4.
Zbraslav  5. Bíteš B  6. Březí 

Děkujeme všem organi-
zátorům za přípravu krásného
turnaje.

Turnaj mladších přípravek

Dne 3.2.2024 byl sportovním výborem obce pořádán již tradiční nohejbalový turnaj o putovní pohár sta-
rostky obce Osová Bítýška. Turnaj se tradičně uskutečnil v Centru kultury, sportu a zájmových činností.
Zúčastnilo se ho osm mužstev z Osové Bítýšky a blízkého okolí. Zápasy ve skupině se hrály na dva sety 
a poté přišly na řadu již vyřazovací zápasy na dva vítězné sety, kde byly k vidění velice napínavé a vyrov-
nané souboje. Měli jsme radost, že na turnaj přišla i řada diváků, kteří tak podpořili své favority. 
Putovní pohár za první místo pozvedli členové týmu Houl-team, druhé místo obsadil tým Seliko a třetí mís-
to obsadil tým Nebštych. Děkujeme všem zúčastněným za příjemně strávený den a těšíme se na další ročník.

Nohejbalový turnaj

mutace SVRATKA číslování podle Svratky:_SVRATKA.QXD 20.2.2024 6:24 Stránka 7

ve stoje se slzami dojetí  
v očích. Suma sumárum, 
byl to krásný rok, plný 
úžasných zážitků a my se 
už těšíme na další! J

Za SPOB 
Marie Bajerová, 

Simona Bajerová, 
Aneta Kutílková, 

Valentýna Karmasinová

Na začátku května byla dokončena rekonstrukce dal-
šího kříže v naší obci. Největší podíl na této akci měl 
pan Roman Šmerda, který ve svém volném čase kříž 
zrenovoval. Před jeho zásahem byl celý kříž z velké 
části zasypán hlínou a jen díky pomoci Jaroslava Ma-
cha a jeho těžké techniky se podařilo kříž vyzvednout 
na terén, a to včetně podkladového kamene, který má 
tvar nepravidelného obdélníku. Po očištění a následné 
impregnaci chemickými prostředky byl okrasný kámen 
usazen na terén, na dno vysypané drobným kamením, 
a doplněn o korpus a kříž zajištěný původní vzpě-
rou. Všechny železné díly musely být také očištěny  
a byla na ně nanesena prášková metalíza. Nakonec 
byly některé části pokryty plátkovaným zlatem, což 
bylo odborně provedeno rukou restaurátora pana  
MgA. Dominika Fialy.

Kolem kříže je usazen ochranný rám a okolí kříže 
upraveno drobným štěrkem.

Všem zúčastněným patří velké poděkování.

Odměnou za školní práci je pro všechny děti nejen vysvědče-
ní, zasloužené prázdniny, ale i školní výlet. Tentokrát jsme se 
společně se žáky 1. – 4. tříd vydali 11. června do Zoologické za-
hrady v Jihlavě. Při procházce zahradou jsme pozorovali zvířata 
a společně si o nich povídali. Mezi nejoblíbenější patřily u dětí 
žirafy, hroch, surikaty a kapybary, ale se zájmem si prohlížely 
i vznešené plameňáky nebo šelmy včetně medvěda. S velkým 
zájmem sledovaly také pavilon s krokodýly. Zastavili jsme se i 
ve výběhu s kozičkami, u nichž se děti radostně pustily do jejich 
krmení. Každá třída měla v rámci pobytu v ZOO svůj výuko-
vý program s tématem „Opičí se opice“ nebo „ZOO v krabici“. 
Zdejší lektorky jej měly poutavě zpracovaný tak, že informa-
ce vystřídaly i časté činnostní aktivity. U programu o opicích 
nechyběla ani procházka po zoologické zahradě s názornými 
ukázkami a výkladem. Během školního výletu tedy děti získaly 
i další zajímavé vědomosti. Počasí jsme měli skvělé a výlet se 
skutečně vydařil. Ze všech tříd bylo vidět, že zvířata a ZOO u 
dětí nikdy nezklame. Děti potěšily i drobné nákupy suvenýrů či 
dobrůtek. A to vše k výletu patří. A teď už  vzhůru do posledních 
týdnů školního roku a HURÁ na prázdniny! 

V sobotu 11.05.2024 jsme jeli s mysliveckým kroužkem Stopa na výlet do 
Brna na akci Lesem s myslivcem na hradě Špilberk. Absolvovali jsme pozná-
vací kvízy, dozvěděli se něco o včelařství, kynologii, lesnictví a sokolnictví a 
vyzkoušeli si lukostřelbu. Také jsme se setkali s panem Václavem Chaloup-
kem - autorem večerníčků Méďové, Vydrýsek atd. Všichni jsme byli nadšení 
a těšíme se na příští rok.

Mgr. Magda Tobolová


